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Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 49 (V, KF, DF, CD, KRF, Kim Behnke (UP) og 
Frank Dahlgaard (UP)) stemte for, 55 (S, SF, RV 
og EL) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
8) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 102: 
Forslag til folketingsbeslutning om retten til at 
overtage sin almene bolig. 
Af Rikke Hvilshøj (V) og John Vinther (KF) m.fl. 
(Fremsat 30/1 2001. Første behandling 28/3 
2001. Betænkning 3/5 2001). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 46 (V, KF, DF, CD, KRF, Kim Behnke (UP) og 
Frank Dahlgaard (UP)) stemte for, 54 (S, SF, RV 
og EL) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
9) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 108: 
Forslag til folketingsbeslutning om indførelse 
af mulighed for straksafskrivning af edb-hard- 
ware. 
Af Mariann Fischer Boel (V), Flemming Hansen 
(KF), Klaus Kjær (DF), Sonja Albrink (CD) og 
Kim Behnke (FRI). 
(Fremsat 6/2 2001. Første behandling 1/3 2001. 
Betænkning 2/5 2001). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Skatteministeren (Frode Sørensen): 
Jeg synes, at jeg godt lige vil reagere lidt på ud- 
valgets flertal i betænkningsafgivelsen. 

Udvalget hæfter sig ved de antagelser, der lig- 
ger til grund for Danmarks Statistiks opgørelse 
af kapitalapparatet, og jeg synes, at forinulerin- 
gerne er så skarpe, at det minder om dyb mistil- 
lid til Danmarks Statistiks arbejde, og det kan 
jeg altså ikke genkende. Jeg stoler fuldt og fast 
på oplysningerne fra en sådan uafhængig insti- 
tution, og det er de oplysninger, vi forholder os 
til. 

Lad os holde fast i, hvad det er, der er op og 
ned i den her sag. Udvalgsflertallet kritiserer de 
oplysninger, vi brugte i forbindelse med er- 
hvervspakken. Det forekommer mig urimeligt. 
Når vi laver en generel ændring af afskrivnings- 
reglerne, må det også være helt rigtigt at forhol- 
de sig til et gennemsnitstal for hele kapitalappa- 
ratet. Og det tal viser jo, at selv efter ændringen 
er der en del luft mellem de skattemæssige og 
de økonomiske afskrivninger samlet set og til 
fordel for virksomhederne. 

Rent teknisk ligger der en antagelse om leveti- 
den for edb-hardware til grund for dette gen- 
nemsnitstal. Det er en forudsætning for at kunne 
opgøre kapitalapparatet. Udvalgets flertal tager 
heftigt afstand fra denne antagelse, men for at 
komme med en så hård kritik, så bør man være 
godt inde i, hvad antagelsen bygger på. Bemærk 
eksempelvis, at edb-hardware ikke kun er sådan 
en pc, som mange har stående derhjemme, eller 
de bærbare computere, man ser rundtomkring. 
Det drejer sig også om store industrielle datama- 
skiner, main frames. 

Jeg synes, at man kunne ønske en mere nuan- 
ceret holdning fra udvalgsflertallet. Ofte gælder 
det om at bevare overblikket, lovgivningen skal 
jo ikke først og fremmest skræddersyes til den 
enkelte virksomhed; det skal også hænge sam- 
men på samfundsplan. 

(Kort bemærkning). 
Mariann Fischer Boel (V): 
Jeg synes, at det er skatteministeren, der har tabt 
overblikket i denne sag, for her er jo en glimren- 
de mulighed for at gennemføre et forslag, som 
virkelig ville betyde nogle administrative lettel- 
ser for erhvervslivet. 
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Den model, man har skruet sammen, er utro- 
lig tung og utrolig bøvlet, og derfor vil erhvervs- 
livet ikke benytte sig af den tabsfradragsmodel, 
og derfor var muligheden for at gå ind og få mu- 
lighed for at straksafskrive hardwareinvesterin- 
ger en oplagt mulighed. 

Grunden til, at flertallet i udvalget har reage- 
ret på den besvarelse, som ministeren har sendt 
over til udvalget, er jo, at man, for så vidt angår 
edb-udstyr, opererer med nogle afskrivningspe- 
rioder på 8 år. Det er fuldstændig ude af trit med 
virkelighedens verden, og det er derfor, Skatte- 
udvalget har reageret på den besvarelse, der er 
kommet. 

(Kort bemærkning). 
Flemming Hansen (KF): 
Jeg beklager at måtte sige det, men skattemini- 
sterens svar bekræfter tydeligt, at regeringen 
ikke forstår et ord af, hvad der sker i erhvervsli- 
vet. 

Det drejer sig slet ikke om tal. Det drejer sig 
om forståelse for erhvervslivets problemer, en 
forståelse, som statsministeren gang på gang gi- 
ver udtryk for, når han siger, at Danmark skal 
være det førende IT-land, men hvor regeringens 
egen skatteminister modarbejder ham så tyde- 
ligt, som det er bekræftet ved, at regeringen 
stemmer imod dette her meget, meget fornuftige 
beslutningsforslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 50 (V, KF, DF, CD, KRF og Kim Behnke 
(UP)) stemte for, 55 (S, SF, RV og EL) imod. : - 

Den næste sag på dagsordenen var: 
10) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 109: 
Forslag til folketingsbeslutning om afskaffelse 
af efterbeskatningen af nøglemedarbejdere 
omfattet af kildeskattelovens § 48 E. 
Af Mariann Fischer Boel (V), Flemming Hansen 
(KF), Sonja Albrink (CD) og Kim Behnke (FRI). 
(Fremsat 6/2 2001. Første behandling 1/3 2001. 
Betænkning 2/5 2001). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 49 (V, KF, DF, CD, KRF og Kim Behnke 
(UP)) stemte for, 55 (S, SF, RV og EL) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
11) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 111: 
Forslag til folketingsbeslutning om straksaf- 
skrivning for energiforbedringer i virksomhe- 
der. 
Af Flemming Kofod-Svendsen (KRF) m.fl. 
(Fremsat 6/2 2001. Førstebehandling 1/3 2001. 
Betænkning 2/5 2001). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 47 (V, KF, DF, CD, KRF og Kim Behnke 
(UP)) stemte for, 54 (S, SF, RV og EL) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
12) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 114: 
Forslag til folketingsbeslutning om større skat- 
tefrihed ved udlejning af værelser. 
Af Gyda Kongsted (V), John Vinther (KF), Annie 
Lunde Hansen (CD) og Flemming Kofod-Svend- 
sen (KRF) m.fl. 
(Fremsat 8/2 2001. Første behandling 16/3 2001. 
Betænkning 2/5 2001). 


